
Referat bestyrelsesmøde. d. 08/12/2024
Hos Jens Rasmussen. Sønderfenner 4. 6760 Ribe.
Tilstede er. Lars Beck, Andreas Madsen, Jens Rasmussen, Erik Rasmussen, Kristina Kjær, Emil 
Andersen og Thomas noget af tiden på telefon. 

1. konstituering. Erik har været medlem i to år og derfor valgbar til bestyrelsen. Fordi to brødre ikke 
kan sidde sammen i bestyrelsen (ifølge vedtægter), blev de enige om at Jens trækker sig til 
suppleant, og Andreas indtræder. Derefter foregik en lodtrækning om hvem der er på valg til maj 
2025, for den ordinære generalforsamling. Resultatet blev således at Erik Og Lars er på valg. 5 
stemmer blev trukket efter kortene var blandet. Dvs. Andreas, Thomas og Kristina kan blive 
siddende til generalforsamlingen i 2026. Thomas der fik flest stemmer til sidste generalforsamling 
ønsker ikke at blive formand. Alle er enige om at Andreas får posten, da han har lysten og 
gåpåmodet til det. De andre poster er fordelt således.

Formand: Andreas
Næstformand: Erik 
Dyrskuer: Thomas
Viking kontakt: Lars
Medlemsblad: Kristina
Avlsmand: Lars 
Kasser: Emil. (Udenfor bestyrelse)
Hjemmeside. Andreas
Facebook: Thomas
Seges: Andreas

Emil prøver at få de nye medlemmer ind i programmet unnioo, således at banken kan køre videre 
med den nye bestyrelse. Det er en proces der kan tage en måned inden der falder på plads. 

2. økonomi. Emil gennemgår hvad der står i banken og ca hvad penge der er brugt det sidste halve 
år.Erik mente at vi skulle overveje en mulig udlodning af en mindre del af foreningens midler, det 
blev der snakket en del om, men det er et emne som der ikke var enighed om og emnet vil blive 
taget op på næste møde.
 
3. dyrskue. Dyrskuer vil de sætte det ned, således at der skal 3 dyr til at udløse en ærespræmie til et 
lokalt dyrskue. Prisen på en ærespræmie er 1000 kr. bestyrelsen kunne godt tænke sig at få en 
engelsk dommer i år. Andreas ville spørge en aktionsdommer, der også var med til kongressen, fra 
British Blue. (Andy). Der opfodres til at de medlemmer der udstiller på lokalt dyrskuer, skriver et 
lille stykke til bladet, samt billeder. Ellers vil planlægningen ske når vi kommer tættere på.

4. blad. Der skal et blad ud til februar. Deadline er 1.2.25. indhold til bladet blev uddelegeret. 
Formandens ord. Præsentation af de nye i bestyrelsen. Tekst fra Line og Reni. Årsstatistik 2024. 
indekstal. Gårdbesøg måske ved Allan. Information om tyren Dorus. Dyrskuer fremadrettet. Hvis 
der er medlemmer der gerne vil skrive et stykke er de hjertelig velkommen til det. Bladet vil stadig 
blive trykt hos støvring bogtryk ved Lars Ole. Karen og Niels Chr vil sende dem ud, Sagde Thomas.

5. samarbejdsaftale mellem viking og dansk blåkvæg. Den gamle bestyrelse har lavet en ny aftale 
der erstatter blå vision. Aftalen bliver vedhæftet. Der er ændringer vedrørende at foreningen ikke får 
penge, hvis viking køber kalve hos ikke medlemmer. Reni ønsker et møde med den nye bestyrelse. 
Lars arrangere et nyt møde med viking. Bestyrelsen bakker op om bækkenmåling projektet, som 
dansk blåkvæg vil give 60000 kr til i 2026. Jens kunne godt tænke sig at se kontrakterne viking har 
med hensyn til køb af tyre og kvier.



6. Hjemmesiden. Mange i bestyrelsen mener ikke hjemmesiden er opdateret. Og der er enighed om 
at hjemmesiden skal blive. Og den skal opdateres. Bestyrelsen læser teksten igennem og sender 
deres mening videre til Andreas der vil stå for opdateringen.

7. forårstur. Bestyrelsen vil gerne lave en forårstur i marts inden dyrskuerne. Det skulle være et 
besøg hos en avler der går meget op i dyrskuer og klargøring. Eventuelt hos en avler i syd Jens vil 
tage kontakten. Bestyrelsen vil gerne samle foreningen igen, og håber alle medlemmer vil bakke op 
om arrangementer.

8. blåkvægs fremtid. Sammenhold, hygge, begrav fløjkrige. Hvis foreningen skal overleve er det 
vigtigt der ikke opstår flere fløjkrige. Bestyrelsen vil gøre sit for at samarbejde med alle i 
foreningen og se fremad. Hvis der er krig kan der ikke laves nogen form for foreningsarbejde og så 
kan vi ligeså godt lukke. Bestyrelsen håber på at foreningen kan køre videre i mange år og vi kan 
begynde at gøre noget for racen, i stedet for at sloges internt. Forbedre og optimer racen til brug på 
malkekøer og til renavl. Det er foreningens vision og det må være i alles interesse. Det var alle i 
bestyrelsen enige om. De ville til at have lidt mere fokus på at bruge tyre der giver noget mere 
tilvækst på renavl, og lidt mere kød, fordi der har været fokus på kælvning i mange år. Bestyrelsen 
er lidt bange for at dyrene efterhånden bliver for ringe. Hvis man bliver med med at køre fødsels 
tyre på fødselstyre. 

9. livskraft og kælvningsforløb. Mineraler skulle optimeres og grovfoder efter ædelyst. 
Årsstatestikken blev gennemgået, men den nyeste var ikke kommet endnu. Vi ligger stadig dårligt 
på i sær dødfødte kalve, så det tyder på vi har lidt af et problem med lidt nogle svage kalve. 
Erfaringsudveksling erfagrupper ville være et godt emne at få i gang. Hvor man kan dele gode og 
dårlige oplevelser med hinanden. Der vil blive oprettet en lukket facebook gruppe, kun for 
medlemmer, således man kan dele tingene. Hvis blå på sigt skal have lov til at blive brugt hos 
økologer, skal statistikken forbedres. Det var det der blev diskuteret.

10. generalforsamling. Finder sted den 29.05.2025. eventuelt hos avlere i syd. Mere blev ikke vendt 
om det emne.

11. Julehilsen. Vi vil lave en julehilsen,  med lidt om hvad bestyrelsens forhåbninger  for fremtiden i 
foreningen. 

12. medlemsliste. Medlemslisten har nogle fejl i chr nr og tlf nr. Adresser osv. Medlemslisten, vil 
blive sendt med rundt og bestyrelsen vil gerne have man kigger under sine oplysninger og melder 
tilbage, hvis der skal foretages rettelser.

13. næste møde. Online møde. Den 28/02/25.

14. evt. viking sponsorat til kongressen diskuteres og forventes den sidste rate udbetales, Andreas 
kontakter dem.      

              

 


